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Predsjednici, gospodi Danijeli
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Na osnovu cl. 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, potpredsjednik Vlade za 
regionalni razvoj i ministar kapitalnih investicija, Ervinu Ibrahimovidu, postavijam 
sledeOe

POSLANICKO PITANJE

Gospodine Ibrahimovicu,

s obzirom na to da smo kao suverena i nadam se institucionaino dovrsena 
drzava (sto je, slozicete se, kljucni preduslov), krenuli u regionainu inicijativu 
Otvoreni Balkan, te da smo od 30. avgusta promijenili dvije Vlade i vjerovatno 
odaljili od pogubnog trodecenijskog posrnuca drzavne ekonomije, cijenim da 
smo u susret pomenutoj inicijativi morali zaokruziti jedan prioritetni razvojnl 
plan, a odnosi se na putnu Infrastrukturu (autoput), zeljeznicku infrastrukturu, te 
cjelovitost Luke Bar, koja bi u jednom takvom ambijentu spremno docekala 
sansu za svoju punu valorizaciju kroz pomenutu inicijativu.

Da bi se to ostvarilo, drzava Crna Gora je morala vratiti u svoje vlasnistvo srce 
Luke, koje je na nepromisljeni nacin privatizovano, sto je stvorilo mnostvo 
problems, kako bezbjednosnih, take i ekonomskih. Moje pitanje glasi: Da li je 
Vlada pokrenula pitanje otkupa privatizovanog dijela Luke Bar, kontejnerskog 
terminala, kako bi u susret buducim izazovima bila konkurentna regionu, a 
samim tim I Evropi?

Obrazlozenje cu dati na samoj sjednici.

Odgovortrazim i u pisanoj formi.

Podgorica,
24. jun 2022. godine

Poslanik PzP-a, 
Vladan Ralcevic
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Broj: 01-111/22- 7800/2 Podgorica, 27. jun 2022. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Uvazeni

U skladu sa Poslovnikom Skup§ttne Cme Gore, u prilogu dostavijamo odgovor na poslanicko 
pitanje poslanika Vladana Raicevida koje je postavijeno u pisanoj form) prije sjednice 
Skupstine Crne Gore, zakazane za 27. jun 2022. godine.

S postovanjem,

ahimovid
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Bfoj; 01-011/22- 7800/2 Podgorica, 27. jun 2022. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

PREDMET: Odgovor na poslanicko pitanje posianika Vladana Raicevica

Prije sjednice Skupstine Crne Gore zakazane za 27. jun 2022. godine, poslanik Vladan 
Raicevic je u pisanoj form! postavio sljedede

POSLANICKO PITANJE
Gospodine Ibrahimovidu

S obzirom na to da smo kao suverena i nadam se institucionaino dovrsena drzava (sto je. 
slozicete se, kljucni preduslov), krenuli u regionainu inicijalivu Otvoreni Balkan, te da smo od 
30. avgusta promijenili dvije Vlade i vjerovatno odaijili od pogubnog trodecenijskog posrnuca 
drzavne ekonomije, cijenim da smo u susret pomenutoj inicijativi moral) zaokruziti jedan 
prioritetni razvojni plan, a odnosi se na putnu infrastruWuru (auto-put), zeljezniCku 
infrastrukturu, te cjelovitost Luke Bar, koja bi u jendom takvom ambijentu spremno docekala 
sansu za svoju punu valorizaclju kroz pomenutu Inicijativu.

Da bi se to ostvarilo, drzava Crna Gora je morala vratiti u svoje vlasni§tvo srce Luke, koje je 
na nepromisljeni nacin privatizovano, §to je stvorilo mnostvo problema, kako bezbjednosnih, 
tako I ekonomskih. Moje pitanje glasl: Da ll je Vlada pokrenuia pitanje privatizovanog dijela 
Luke Bar, kontejnerskog terminal, kako bi u susret buducim izazovima bila konkurentna region, 
a samim tim I Evropi?

Na postavijeno pitanje, Ministarstvo kapitalnih investicija daje sljedeci

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Raicevicu

Ministarstvo kapitalnih investicija je u prethodnom periodu zapocelo aktivnosti na sprovodenju 
reform! u iuckom sektoru, sa ciljem da se kroz organizacionu, upravijacku, funkcionainu i 
vlasnicku transformaciju omoguci konkurentnija pozicija na transportnom trzistu i poveca 
atraktivnost za uceSce privatnog sektora u operativnim djeiatnostima i investiranju u razvojne 
projekte.

Kao sto je poznato, luka Bar kao najznadajnija luka u Crnoj Gori, u kojoj sevrsi pretovar tereta, 
u prethodnom periodu, nije bila u mogucnosti da dostigne trendove razvoja mediteranskih luka 
i da se u znacajnjijoj mjeri integriSe u regionainu logisticku mrezu. Upravo iz tog razloga 
Ministarstvo ce nastaviti da preduzima aktivnosti na boljoj promociji luke Bar na 
medunarodnom trzistu, dok ce sa druge strane voditi racuna o eleminisanju administrativnih 
barijera u operacijama pretovara i obezbijedivanju kvaiitetnih usiuga, cija ce cijena biti vise 
trzi§no orijentisana.
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U kom pravcu 6e se ici, kada je u pitanju objedinjavanje dva terminal operatora u luci Bar, ce 
zasigurno zavisiti od vise faktora, prije svega od realizacije vec zakijucenog koncesionog 
aranzmana, u odnosu na investicije i pretovar kontejnera i generalnog tereta. Takode, uz 
podrsku Svjetske banke, bi trebala da se uradi analiza i plan restrukturiranja privrednih 
drustava u vecinskom drzavnom vlasnIStvu iz oblasti saobracaja, sto ce svakako obuhvatiti i 
drustva iz oblasti pomorstva. Drzava je zainteresovana da razmotri sve modele razvoja, pa i 
da, ukotiko se za to stvore reaini preduslovi, vrati u svoje viasni§tvo i dio luke Bar kojim trenutno 
upravija turski partner, tmajuci u vidu da je vecinski vlasnik AD „Port of Adria“ kompanija koja 
je orjentisana primarno na kruzing, te da je od komercijalnih luka kojima su upravljali ostala jos 
jedino luka u Baru, razumjeli smo da Odbor direktora ..Global Ports Holding" razmatra 
mogucnost prodaje vecinskog paketa akcija kako bi u potpunosti mogao da se okrene daljem 
razvoju luka namijenjenih prvenstveno za prihvat i otpremu kruzera. Mi to, sasvim izvjesno, 
vidimo kao znacajnu priliku da otpocnemo pregovore o potencijalnim modaiitetima koji bi, u 
konacnom, mogli dovesti do reintegracije Luke Bar. Brojni su pokazateiji, studije, projekti, 
naucni radovi itd. potvrdili da provedeno restrukturiranje Luke Bar, nazaiost, nije dovelo do 
ocekivanih efekata, te da je jedan od nuznih preduslova za adekvatan razvoj Luke Bar njeno 
ponovno objedinjavanje. Uzimajuci u obzir prethodno navedeno. Ministarstvo kapitainih 
investicija u poslednja dva mjeseca analizira potencijalne modele i nastoji da stvori 
odgovarajuce preduslove za pristupanje konkretnim aktivnostima usmjerenim na adekvatno 
pozicioniranje Luke Bar na trzistu.

S postovanjem
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